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Číslo jednací:          Dne:  

1011/2011                                                                  10. 3. 2011  

 
Zápis z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů holubů konané 

dne 27. února 2011 v Čáslavi 
    

Jednání se zúčastnili pozvaní delegáti z okresů, klubů chovatelů holubů a hosté: Jiří Král, 

předseda ÚV ČSCH, Ing. Miroslav Kroft, člen ÚV ČSCH, Vladimír Kopřiva, předseda ÚRK 

ČSCH, Martin Kabát, DiS, generální sekretář ČSCH z pověření, Pavel Wieder, předseda 

ÚOK chovatelů holubů v rezignaci, který byl minulou konferencí pověřen svoláním a 

přípravou této konference, a tajemník ÚOK chovatelů holubů Tomáš Marušák 

 

Omluveni zástupci okresů: Český Krumlov, Chomutov, Karlovy Vary, Most, Přerov a 

Semily 

 

Konference se nezúčastnili tito pozvaní delegáti z jednotlivých okresů: Bruntál, Jablonec 

nad Nisou, Jihlava, Klatovy, Mladá Boleslav, Plzeň - sever, Prachatice, Rakovník, Rokycany, 

Sokolov a Ústí nad Labem 

 

Omluveni zástupci Klubů chovatelů holubů: brněnských voláčů, českých bubláků, 

durynských voláčů, rakovnických kotrláků a rejdičů a racků 

 

Konference se nezúčastnili tito pozvaní zástupci Klubů chovatelů holubů: koburských 

skřivanů a římanů, lahore, moravských bagdet, moravských moráků, ostravských bagdet 

 a praţských krátkozobých rejdičů 

 

Za revizní komisi ÚOK: František Král, Ing. Václav Krůta 

Omluven: Ivan Janoušek 

 

Konference se dále zúčastnili pozvaní kandidáti pro volby do ÚOK chovatelů holubů 

Omluven: Jan Baláš 

 

 Schůzi zahájil předseda ÚOK Pavel Wieder. Po úvodním přivítání všech přítomných 

delegátů a kandidátů pro volby do nové ÚOK chovatelů holubů přivítal i hosty  - předsedu 

ÚV ČSCH Jiřího Krále, člena ÚV ČSCH Ing. Miroslava Krofta, předsedu ÚRK ČSCH 

Vladimíra Kopřivu a generálního sekretáře z pověření ČSCH Martina Kabáta, DiS. Poděkoval 

přítomným hostům za účast na této akci.  

Pavel Wieder seznámil přítomné s účastí na dnešní konferenci a konstatoval, ţe z 29 

pozvaných zástupců klubů chovatelů holubů je přítomno 17 zástupců. 

 Ze 76 pozvaných delegátů (zástupců okresů) je přítomno 56 delegátů. Konstatoval, ţe jednání 

je usnášeníschopné. Pavel Wieder zopakoval účastníkům jednání způsob, jak pouţívat 

hlasovací lístky. Zástupci klubů chovatelů holubů mají zelené lístky s poradním hlasem, 

delegáti okresů mají hlasovací lístky s hlasem rozhodujícím barvy červené. 
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Dále pokračoval v seznámení přítomných s navrhovaným programem jednání a přednesl 

konferenci tento program: 

 

P r o g r a m:   1. Zahájení 

                         2. Schválení programu konference 

                         3. Volba volební, mandátové a návrhové komise 

                         4. Schválení volebního řádu 

                         5. Volby 

                         6. Předání ocenění Mistrům ČR v chovu holubů 

                         7. Kroužky 

                         8. Diskuse 

                         9. Usnesení  

                        10. Závěr 

 

                

 

Ad. 2.  Schválení programu konference  

Pavel Wieder po seznámení s programem vyzval jednotlivé zástupce k připomínkám 

k tomuto programu, protoţe nebyla ţádná připomínka, nechal o schválení programu 

konference hlasovat: – zástupci klubů – všech 18 zástupců hlasovalo pro schválení 

– delegáti okresů – 53 zástupců hlasovalo pro schválení.  

Tajemník ÚOK upozornil na změnu počtu přítomných – příchozí delegáti, kteří přišli aţ po 

zahájení konference – kluby 18 zástupců a 57 delegátů okresů.  

  

 

Ad. 3. Volba pracovních komisí – volební, mandátové a návrhové 

Jako další bod předloţil Pavel Wieder návrh na členy jednotlivých komisí  

Volební komise - navrhl do této komise  - JUDr. Michala Danišoviče a Ing. Karla 

Pivoňku, oba pracovali v komisi pro přípravu voleb, a vyzval přítomné k dalším návrhům. 

Z pléna byl jako další navrţen Jiří Ludvík, Josef Kolbeck a Ing. František Honsa. 

Mandátovou komisi - navrhl do této komise  - Ondřeje Matouše a vyzval přítomné 

k dalším návrhům. 

Z pléna byli jako další navrţeni Josef Beran a Mgr. Luboš Koţíšek. 

Návrhovou komisi - navrhl do této komise  - Ing. Václava Krůtu a vyzval přítomné 

k dalším návrhům. 

Z pléna byli jako další navrţeni Karel Jirků a Josef Dobrovolný. 

Všechny navrţené pracovní komise byly hlasováním schváleny, jak doporučením klubů, tak 

rozhodujícím hlasem zástupců okresů a ujali se práce. 

Na závěr tohoto bodu vyzval Pavel Wieder přítomné ke schválení jednacího řádu. Tento řád 

byl účastníky hlasováním schválen bez připomínek. Tento řád byl přítomným předloţen při 

prezenci a je přiloţen v dokumentech na Sekretariátu ÚV ČSCH. 

Jako další bod Pavel Wieder předloţil ke schválení volební řád. Vyzval JUDr. Michala 

Danišoviče, aby se ujal dalšího pokračování jednání konference. JUDr. Michal Danišovič 

tento řád vypracoval, bude ho konferenci předkládat, stejně jako bod číslo 5 Volby do ÚOK 

chovatelů holubů, kterými bude konferenci provádět.  

 

Ad. 4. Schválení volebního řádu 

 JUDr. Michal Danišovič se ujal slova a poţádal přítomné o krátkou přestávku, kterou 

vyuţije volební komise k volbě předsedy volební komise. 



     Po přestávce, při které byl zvolen JUDr. Michal Danišovič předsedou volební komise, 

poţádal delegáty, aby se svými návrhy či připomínkami vyjádřili k návrhu volebního řádu, 

který byl spolu s hlasovacím lístkem předloţen přítomným delegátům při prezenci a byl i 

zveřejněn na webových stránkách ČSCH ÚOK chovatelů okrasných holubů, a ke způsobu 

voleb. 

 

MVDr. Václav Ráček, kandidát do ÚOK chovatelů holubů - vystoupil s připomínkou – jak 

někteří delegáti budou volit různým způsobem, buď kandidátku jako celek, nebo jednotlivce 

JUDr. Michal Danišovič vysvětlil přítomným způsob volby. Způsob volby kandidátů se řídí 

schvalovaným volebním řádem. Volební řád i volební lístek byl navrţen a schválen v komisi 

pro přípravu voleb, která pracovala ve sloţení – JUDr. Michal Danišovič, Ing. Karel Pivoňka 

a Ing. František Leifr. Při přípravě komise neshledala, ţe by bylo cokoliv v rozporu s 

ustanovením Stanov ČSCH, či jejich výkladem, ani v rozporu s Organizačním řádem 

odbornosti chovatelů holubů. Způsob volby je podobný volbám do obecních zastupitelstev a 

při způsobu tajného hlasování je vysoce demokratický. Proto jsou oba dokumenty předloţeny 

ke schválení delegátům konference.  

 

MVDr. Václav Ráček vyzval Slavibora Petrţílku k vyjádření jeho názoru, zda to není 

v rozporu se Stanovami ČSCH – Slavibor Petrţílka reagoval, ţe Stanovy ČSCH se o tomto 

nezmiňují.  

JUDr. Michal Danišovič provedl přítomné promítanou prezentací volebního lístku, se 

způsoby zakříţkování příslušných okének, buď před sdruţením kandidátů jako celek, nebo 

před jednotlivými kandidáty individuálně kandidujícími, anebo před kandidáty individuálně 

kandidujícími a před jednotlivými kandidáty ze sdruţení. Počet vybraných kandidátů ale 

nesmí přesáhnout stanovený počet sedm kandidátů. Můţe však zakříţkovat méně neţ sedm. 

 

Dr. Sylvestr Chrastil, delegát okresu Brno, vystoupil s připomínkou, ţe jako obecní zastupitel 

povaţuje zvolený způsob voleb za nešťastný. Při volbách kandidují politická uskupení 

s určitým programem. Jednotliví kandidáti nemají rovnocenný způsob pro zvolení, předloţený 

návrh nezachovává rovná práva pro všechny kandidáty. 

 

Reagoval JUDr. Michal Danišovič – nevidí ţádné znevýhodnění jednotlivých kandidátů. 

Všichni delegáti mají moţnost volby, buď volit jednotlivé kandidáty, nebo dát hlas 

navrţenému uskupení, kdy při zaškrtnutí celého uskupení získává kaţdý kandidát jeden hlas. 

Delegáti musí jen dodrţet maximální počet hlasů pro kandidáty, to znamená volit sedm nebo 

méně kandidátů tak, aby byl hlasovací lístek platný. 

 

Karel Bek, zástupce Klubu chovatelů českých staváků - navrhl zrušení moţnosti na 

hlasovacím lístku zakříţkovat navrhované uskupení jako celek. 

Reagoval JUDr. Michal Danišovič – nevidí v tomto ţádný problém, je jedno zda se bude 

kříţkovat všech sedm kandidátů sdruţení jednotlivě nebo se pouţije kříţek pro celé uskupení. 

 

RNDr. Milan Tyller, delegát okresu Pardubice a zástupce Klubu chovatelů moravských 

pštrosů – připomněl, ţe na minulé konferenci v souladu se schváleným Organizačním řádem 

odbornosti chovatelů holubů Pavel Wieder veřejně deklaroval svou snahu o předloţení 

kandidátky určitého týmu, ke zlepšení práce v ÚOK chovatelů holubů. Kaţdá skupina měla 

právo předstoupit se sestaveným týmem sedmi členů. Nevidí v tom ţádné znevýhodnění před 

ostatními.  

     



Reagoval JUDr. Michal Danišovič – poděkoval za připomínku a zdůraznil, ţe jako předseda 

volební komise nechce lobovat za to, co je lepší nebo horší, pouze konstatuje to, co je a co 

není v souladu s interními předpisy ČSCH. Rozhodnutí je plně na přítomných delegátech. 

 

Reagoval Dr. Sylvestr Chrastil, delegát okresu Brno – připomněl přítomným, v čem spočívá 

demokracie, a přiklonil se k názoru přítele Karla Beka - navrhl zrušení moţnosti na 

hlasovacím lístku, zakříţkovat navrhované uskupení. Dr. Sylvestr Chrastil podpořil návrh 

přítele Karla Beka. 

 

Reagoval Jiří Ludvík, delegát okresu Brno – připomněl způsob volby, buď volit jednotlivé 

kandidáty, nebo dát hlas navrţenému uskupení, kdy při zaškrtnutí celého uskupení získává 

kaţdý kandidát jeden hlas a na kaţdém delegátu je, jak se rozhodne. 

 

Reagoval MVDr. Václav Ráček – znovu podpořil návrh Karla Beka - navrhl zrušení moţnosti 

na hlasovacím lístku zakříţkovat navrhované uskupení. Chtěl by zachovat rovnost pro 

všechny kandidáty. 

 

Reagoval JUDr. Michal Danišovič – ţádnou nerovnost v tomto způsobu nevidí, všichni 

kandidáti, ať ze sdruţení či jednotlivě kandidující, předloţili dotazník pro kandidáta, který byl 

předem projednán v příslušné ZO a OO ČSCH. Komise pro přípravu voleb tyto dotazníky 

soustředila, všechny dotazníky zkontrolovala, zda mají všechny poţadované náleţitosti. 

O všech dotaznících bude konference informována při představování jednotlivých kandidátů. 

Na závěr jako delegát okresu Mělník vyslovil podporu tomuto zpracovanému volebnímu řádu. 

  

Reagoval Dr. Sylvestr Chrastil – poţádal JUDr. Michala Danišoviče, aby se nechalo o návrhu 

na změnu, jak ji jako první navrhl Karel Bek, hlasovat. 

 

JUDr. Michal Danišovič – vyzval přítomné k dalším připomínkám. Ţádné další připomínky 

nebyly vzneseny. 

V souladu s ustanovením Stanov, se nejprve hlasuje o předloţeném návrhu komise a aţ potom 

o protinávrzích. Přítomné vyzval k hlasování o předloţeném návrhu volebního řádu, který 

předloţila komise pro přípravu voleb. 

Jako první s hlasem poradním vyzval k hlasování Kluby – 15 zástupců Klubů chovatelů 

holubů hlasovalo pro předloţený návrh. 

Jako druzí hlasovali delegáti konference s hlasem rozhodujícím – 44 delegátů okresů 

hlasovalo pro předloţený návrh.  

Předloţený návrh Volebního řádu byl hlasováním schválen. 

 

JUDr., Michal Danišovič pokračoval v dalším jednání podle programu konference a podle 

schváleného volebního řádu představením jednotlivých kandidátů podle bodu číslo 7 

schváleného volebního řádu: 

 

Všechny dotazníky byly doručeny ve stanoveném termínu, splňovaly všechny náleţitosti 

(jeden nesplňoval doporučení okresu a bude o něm hovořeno) a představení kandidátů je 

zapsáno ve zkrácené verzi: 

 

Baláš Jan – navrhuje ho ZO ČSCH Kuřim a OO ČSCH Brno, doporučuje ho ZO ČSCH 

Kuřim a OO ČSCH Brno, chová holuby několika plemen, je posuzovatelem holubů, vykonává 

funkci jednatele Klubu chovatelů holubů moravských pštrosů, dále je členem Klubu chovatelů 

holubů brněnských voláčů, je jednatelem ZO ČSCH Kuřim. 



Podle informace Pavla Wiedera se přítel Jan Baláš z dnešního jednání omluvil pro 

 neodkladné rodinné důvody a poţádal o pochopení této záleţitosti. 

JUDr. Michal Danišovič poţádal delegáty o hlasování, které je nutné podle schváleného 

volebního řádu, zda tuto omluvu konference přijme. 

Reagoval Dr. Sylvestr Chrastil – na omluvu přítele Baláše doplnil, ţe se mu narodila dcera. 

 Jako první s hlasem poradním vyzval k hlasování kluby – 18 zástupců klubů chovatelů 

holubů hlasovalo pro předloţený návrh. 

Jako druzí hlasovali delegáti konference s hlasem rozhodujícím – 52 delegátů okresů 

hlasovalo pro předloţený návrh.  

Omluva přítele Baláše byla přijata a zůstává na volebním lístku. 

 

Hrubý Jaromír – navrhuje ho ZO ČSCH Praha 4 - Kunratice, doporučuje ho ZO ČSCH 

Praha 4 – Kunratice a MĚO ČSCH Praha, chová holuby české staváky, vykonává funkci 

místopředsedy Klubu chovatelů holubů českých staváků a praţských krátkozobých rejdičů, 

dále funkci předsedy OO ČSCH Praha a jednatele ZO ČSCH Praha 4 – Kunratice 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací. Přítomné 

vyzval k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy nebyly vzneseny.   

 

Chrastil Sylvestr, Dr. – navrhuje ho ZO ČSCH Brno - Slatina a OO ČSCH Brno, doporučuje 

ho ZO ČSCH Brno – Slatina a OO ČSCH Brno, chová holuby praţské krátkozobé rejdiče, je 

posuzovatelem holubů, vykonává funkci předsedy OO ČSCH Brno a předsedy ZO ČSCH 

Brno - Slatina, funkci předsedy KS ČSCH Jihomoravského kraje, člen ÚOK chovatelů holubů  

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací. Přítomné 

vyzval k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy nebyly vzneseny.   

 

Ráček Václav, MVDr. – navrhuje ho ZO ČSCH Brno - Slatina a OO ČSCH Brno, 

doporučuje ho ZO ČSCH Brno – Slatina a OO ČSCH Brno, chová holuby praţské krátkozobé 

rejdiče, je posuzovatelem holubů, člen ÚOK chovatelů holubů 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací. Přítomné 

vyzval k dotazům na kandidáta.  

MVDr. Ráček na doplnění vystoupil s informací, která se týkala ukončení vydávání časopisu 

Holubář, coţ nebylo podle jeho názoru dobře po třiceti letech vydávání takto skončit. Pokud 

bude zvolen, zasadí se o opětovné vydávání časopisu..  

Ţádné dotazy od delegátů nebyly vzneseny.   

 

Sousedík Tomáš, Ing. – navrhuje ho ZO ČSCH Rymáně, doporučuje ho ZO ČSCH Rymáně 

a OO ČSCH Praha - západ , chová holuby české staváky, zastává funkci hlavní poradce chovu 

v Klubu chovatelů holubů českých staváků 

JUDr. Michal Danišovič doplnil - na dotazníku chybělo v řádném termínu doporučení okresu, 

které bylo následně s kladným doporučením zasláno. Vyzval přítomné k vyjádření, zda toto 

povaţovat pouze za formální nedostatek. Vyzval kandidáta k představení a k doplnění 

informací.  

Přítel Sousedík na doplnění uvedl, ţe má jednu z nejrozsáhlejších publikačních činností 

v zahraničí na téma český stavák. Uvedl, ţe je rád, ţe alespoň tyto volby nejsou manipulované 

tak jako v minulosti.  

Přítomné vyzval k dotazům na kandidáta.  

Dr. Sylvestr Chrastil, vznesl dotaz na to, jak dlouho je přítel Sousedík členem ZO ČSCH 

Rymáně. 

Ing. Tomáš Sousedík odpověděl, ţe po čtyřiceti letech členství v ZO ČSCH Bráník, která je 

pro úbytek členů před rozpadem, je od 1. ledna 2011 členem v ZO ČSCH Rymáně.  



Ing. František Honsa doplnil, ţe zasedání OO ČSCH Prahy – západ proběhlo aţ po termínu 

odevzdání dotazníků pro kandidáty.  Po zasedání bylo potvrzení doplněno a zasláno.  

JUDr. Michal Danišovič vyzval k hlasování o setrvání Ing. Tomáše Sousedíka na kandidátce, 

jako první s hlasem poradním hlasovaly kluby – 14 zástupců klubů chovatelů holubů 

hlasovalo pro předloţený návrh. 

Jako druzí hlasovali delegáti konference s hlasem rozhodujícím – 47 delegátů okresů 

hlasovalo pro předloţený návrh.  

Doplnění dotazníku kandidáta Ing. Tomáše Sousedíka bylo přijato a zůstává na kandidátní 

listině. 

 

Tichý Václav – navrhuje ho ZO ČSCH Praha 9 - Hloubětín, doporučuje ho ZO ČSCH Praha 

9 – Hloubětín a MĚO ČSCH Praha, chovatel holubů voláčů 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Václav Tichý na doplnění uvedl, ţe by se v nové ÚOK, pokud bude zvolen, chtěl zabývat 

vydavatelskou činností, odstraněním chyb ve vzorníku, problematikou plemenných chovů a 

práce s kluby. 

Přítomné vyzval k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy nebyly vzneseny.   

Toufar Zdeněk, Ing. – navrhuje ho OO ČSCH Prostějov, doporučuje ho ZO ČSCH 

Mostkovice a OO ČSCH Prostějov, chovatel holubů hýlů, zastává funkci předsedy Klubu 

chovatelů holubů hýlů a norimberských skřivanů, předsedy ZO ČSCH Mostkovice 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Přítomné vyzval k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy nebyly vzneseny.   

 

 

Dále JUDr. Michal Danišovi představil sdruţení kandidátů jako celku, za sdruţení kandiduje: 

 

Holaň Jiří – navrhuje ho ZO ČSCH Ludgeřovice, doporučuje ho ZO ČSCH Ludgeřovice a 

OO ČSCH Opava, chovatel holubů anglických voláčů, je posuzovatelem holubů, členem 

ÚOK 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Jiří Holaň doplnil podrobnosti, jakými úkoly by se chtěl v nové ÚOK zabývat. Jako zvolený 

předseda sboru posuzovatelů (zvolen při školení posuzovatelů), by chtěl tuto práci rozvíjet i 

v ÚOK chovatelů holubů a v krátkosti přednesl svoji představu, rozdělenou do několika částí:  

Všeobecná část – vést Sbor v duchu tradic českého holubářství, rozvíjet národní plemena 

holubů, vést Sbor na principu tolerance, rovnosti a vzájemné úctě, vést posuzovatele k větší 

publikační činnosti, odborně spolupracovat s chovatelskými kluby. 

Pracovní část, část odborná – jedenkrát ročně zajistit školení posuzovatelů, zajistit k tomu 

vhodné prostory a školení rozdělit do dvou částí – školení praktické a teoretické. Školení 

teoretické – proškolit minimálně šest plemen z toho minimálně dvě národní plemena. V další 

části by se školila genetika, barvy a kresby holubů. 

Školení praktické – proškolit posuzovatele na přinesených plemenech, praktickou ukázkou a 

přímím výkladem s udáním předností a vad holubů. Půjde hlavně o sjednocení pohledu na 

daná plemena. K tomu zajistit odborné lektory z řad našich i zahraničních posuzovatelů, 

případně odborníků na danou problematiku. 

Důleţitým bodem bude i práce s novými adepty na posuzovatele, při přijímacích pohovorech 

bude kladen důraz na všeobecné znalosti, teorie z genetiky a s poznávacími testy jednotlivých 

plemen holubů. Adepti by měli absolvovat dvacet výstav z toho dvě výstavy celostátní, kde 

by pověřeným členem pro práci s adepty byli školeni u jednotlivých skupin plemen holubů a 

tím získali co nejvíc praktických znalostí. 



Dále bude úkolem pro komisi navrhování posuzovatelů na velké domácí i zahraniční výstavy 

jen podle jejich odborných znalostí. Komise připraví kategorizaci posuzovatelů, která bude 

závislá na profesním růstu daného posuzovatele, nepůjde o nějaké kádrování. 

Případy porušování pravidel posuzování, řešit dle platných Stanov ČSCH a Směrnic pro 

posuzovatele, dodrţovat platný Statut sboru posuzovatelů. 

Vést seznam posuzovatelů a adeptů a organizovat závěrečné zkoušky adeptů na posuzovatele. 

V případě dvou neúčastí na školení posuzovatelů pozastavit činnost posuzovatele na jeden 

rok. Zároveň hájit zájmy posuzovatelů jako jednotlivců, tak i Sboru posuzovatelů, ve 

společenské části udrţovat co nejširší kontakt s posuzovateli i chovateli v zahraničí, stanovit 

statut zaslouţilého, čestného posuzovatele našeho Sboru posuzovatelů holubů. 

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy 

nebyly vzneseny.   

 

Hrubá Drahomíra – navrhuje ji OO ČSCH Vsetín, doporučuje ho ZO ČSCH Roţnov pod 

Radhoštěm a OO ČSCH Vsetín, chová holuby kolínské rejdiče, zastává funkci pokladníka ZO 

ČSCH Roţnov pod Radhoštěm, je členkou ÚKPM 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací. 

Drahomíra Hrubá doplnila podrobnosti, jakými úkoly by se chtěla v nové ÚOK zabývat. 

V ÚOK pokud bude zvolena, by měla vykonávat práci s  mládeţí. Tuto práci vykonává i 

v komisi pro práci s mládeţí, chtěla by více do práce v holubářské komisi zapojit i mládeţ, 

například nové adepty na posuzovatele holubů. Vítězové olympiády mládeţe by se měli 

například stát automaticky bez pohovorů adepty na posuzovatele. Dále má v úmyslu při 

celostátních výstavách odděleně vystavovat zvířata mladých chovatelů, připravit pro ně 

přednášky, doprovodný program a více je zapojit do holubářské problematiky. 

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné, k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy 

nebyly vzneseny   

 

Matouš Ondřej – navrhuje ho OO ČSCH Nymburk, doporučuje ho ZO ČSCH Milovice a 

OO ČSCH Nymburk, chová holuby giganty, zastává funkci jednatele Klubu chovatelů holubů 

gigantů, zastává funkci jednatele OO ČSCH Nymburk, člen ÚOK 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací. 

Ondřej Matouš doplnil podrobnosti, jakými úkoly by se chtěl v nové ÚOK zabývat. 

Pokud bude zvolen, měl by mít na starosti v nové ÚOK práci s kluby, okresní odborné 

komise, finance a výstavnictví. 

Pokud se týká klubů: 

 – zlepšení komunikace mezi ÚOK a kluby – zasílání zápisů, účast na klubových speciálkách 

uspořádání celostátní výstavy klubů -  jiţ započato v lednovém termínu, účast zástupců klubů 

na konferenci odbornosti zatím s hlasem poradním  

- v případě navýšení rozpočtu ÚOK -  udělení poháru za ÚOK na všechny speciální výstavy - 

- přenesení poţadavků klubů týkajících se vzorníku na jednání ÚOK  

- spoluúčast ÚOK na propagaci národních plemen    

Okresní odborné komise:  

- evidence svazových krouţků - kaţdý okres povede přesnou evidenci odevzdaných 

svazových krouţků  

- sjednocení podmínek na udělení nejlepších chovatelů okresu 

Finance ÚOK:  

- projednat s ÚV samofinancování ÚOK  příjmy – výdaje = zisk (ÚOK je schopna hradit 

svého tajemníka, schůze ÚOK, veterinární prevenci z vlastních prostředků v případě 

odevzdání výnosu z prodeje krouţků 

Výstavnictví:  



- uspořádání klecí vţdy v jednopatrovém provedení   

- udílení mistrů a šampionů – vypracovat podmínky pro udělení  

- novinka: uspořádat výstavu výletků - domluvit spoluorganizaci s ÚOK chovatelů králíků a 

drůbeţe – název „VÝSTAVA MLÁĎAT“ 

Na závěr svého vystoupení, zopakoval, ţe kandiduje za tým, zároveň se nechce vracet k práci 

v minulé komisi, věří, ţe jako tým by se lépe pracovalo pro české holubářství. 

 

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné, k dotazům na kandidáta.  

MVDr. Ráček vystoupil s dotazem, jak bude přítel Matouš oddělovat své pracovní povinnosti, 

jako ředitel Výstaviště Lysá nad Labem. 

 Reagoval Ondřej Matouš – jako kaţdý musí ctít svého zaměstnavatele, ale samozřejmě bude 

podporovat i chovatelství v České republice. Poprosil o konkrétní dotaz. 

Reagoval MVDr. Ráček – jedná se konkrétně o smlouvu na pořádání celostátních výstav 

v Lysé. 

 Reagoval Ondřej Matouš – smlouva je uzavřena, kaţdá smlouva je vypověditelná, jde o to, ţe 

finance jsou jedna věc a pořádání výstav věc druhá. 

Doplnil JUDr. Danišovič – tato otázka patří spíš na Valnou hromadu Svazu ČSCH.  

Ţádné další doplnění ani dotazy nebyly vzneseny. 

Otruba Miroslav, Ing. – navrhuje ho OO ČSCH Hodonín, doporučuje ho ZO ČSCH 

Hroznová Lhota a OO ČSCH Hodonín, chová holuby moravské pštrosy, zastává funkci 

předsedy Klubu chovatelů holubů moravských pštrosů a funkci předsedy OOK chovatelů 

holubů Hodonín, je posuzovatel holubů, člen ÚOK  

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Miroslav Otruba doplnil podrobnosti, jakými úkoly, pokud bude zvolen,l v ÚOK zabývat. Do 

ÚOK kandiduje za sdruţení kandidátů, jeho posláním by měla být práce na úrovni 

plemenných chovů, šlechtění a plemenitby. 

Na úrovni plemenných chovů – zvýšit prestiţ a zájem chovatelů o plemenné chovy. 

Na úrovni plemenitby – pracovat na všeobecných základech holubářské moderní genetiky, 

uvádět jí do praxe a být nápomocen při prosazování národních plemen. 

Přítomné vyzval JUDr. Danišovič k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy nebyly 

vzneseny.   

 

Petrovský Miroslav – navrhuje ho ZO ČSCH České Budějovice 8, doporučuje ho ZO ČSCH 

České Budějovice 8 a OO ČSCH České Budějovice, chová holuby vídeňské slepičáky, 

zastává funkci předsedy ZO ČSCH České Budějovice 8, je posuzovatel holubů 

 JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Miroslav Petrovský připomněl některé své funkce v holubářském dění, nastínil úkoly, kterými 

se bude, pokud bude zvolen, v ÚOK zabývat: 

Chtěl by zlepšit stav našeho holubářství, jak ve vztahu ke Svazu dovnitř, tak hlavně ve vztahu 

k zahraničí, k postavení našeho holubářství v Evropě. Chtěl by zlepšit výstupy z holubářské 

sekce EE. Evropská komise pro standardy si myslí, ţe je u nás ustanovena komise pro 

standardy. Toto by měla být hlavní náplň, napravit tento stav a uvést tuto komisi v činnost. 

V této práci počítá s tím, ţe si přizve schopné specialisty a odborníky na pomoc. Jako hlavní 

úkol je provedení revize, vzorníků a opravení textových chyb. Uváţeně pracovat s genetikou 

barev a zaměřit se na podstatné plemenné znaky daného plemene. 

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné, k dotazům na kandidáta.  

MVDr. Ráček vystoupil s připomínkou na doplnění – ÚOK se povedlo prosadit do seznamu 

plemen EE českého staváka. 

Reagoval Slavibor Petrţílka – připomněl, ţe ČSCH má v Evropě dobré jméno a má na co 

navazovat.  Jenom v krátkosti – Ing. Jaroslav Kratochvíl – viceprezident EE, přítel Herbert 



Zens člen standardové komise EE králíků a někteří čestní členové EE. Přidělení Evropských 

výstav dvakrát po sobě do České republiky. 

Náš Svaz má na co navazovat a rozvíjet spolupráci na půdě EE. 

Reagoval, Dr. Chrastil – připomněl znovu funkce, které přítel Petrovský v holubářském dění 

zastával. Připomněl, ţe ze všech funkcí odešel sám. 

Další připomínky se vedli v osobní rovině mezi Dr. Chrastilem a př. Petrovským, a proto 

nebudou zveřejňovány.  

Ţádné další doplnění ani dotazy nebyly vzneseny. 

 

Veselý Alexandr, Bc. – navrhuje ho OO ČSCH Břeclav, doporučuje ho ZO ČSCH Uherčice a 

OO ČSCH Břeclav, chová strukturové holuby, je posuzovatel holubů 

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Alexandr Veselý uvedl některé další podrobnosti – publikační činností se snaţí obohatit naše 

holubářství o informace o různých plemenech holubů, v rámci působnosti v nové ÚOK, by 

měl mít na starosti zastupování našeho holubářství směrem k EE, chtěl by navázat na 

dosavadní činnost, hájit zájmy našeho holubářství navenek, přinášet našim holubářům 

informace ze zahraničí. V letošním roce je v České republice pořádáno mezinárodní školení 

posuzovatelů. Tam mají kluby největší příleţitost se prezentovat s našimi plemeny.   

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné, k dotazům na kandidáta. Ţádné doplnění ani dotazy 

nebyly vzneseny. 

 

Wieder Pavel – navrhuje ho ZO ČSCH Opava 1, doporučuje ho ZO ČSCH Opava 1 a OO 

ČSCH Opava, chová holuby slezské voláče, je posuzovatel holubů, zastává funkci poradce 

chovu v Klubu chovatelů holubů slezských plemen, je předsedou ÚOK  

JUDr. Michal Danišovič vyzval kandidáta k představení a k doplnění informací.  

Pavel Wieder konstatoval, ţe má velmi usnadněnou práci, jelikoţ jeho kolegové ve sdruţení 

delegátům ve svých projevech jasně sdělili, jakým směrem se budou jejich kroky ubírat a jsou 

na tyto úkoly připraveni. 

 K jednotlivým odbornostem dodal: 

- u posuzovatelského sboru zastavit alarmující pokles stavu a zvýšit jeho profesionalitu   

- v oblasti výchovy mládeţe přehodnotit konání megalománských celostátních soutěţí 

mládeţe s rozpočty okolo půl milionu, kde se nám vracejí do řad organizovaných 

členů pouze do 10 % účastníků 

- okresní odborné komise a kluby metodicky řídit, zvýšit odbornou přednáškovou 

činnost na okresech a do této činnosti motivovat regionální posuzovatele, oslovit 

chovatelé holubů letového a akrobatického sportu a vytvořit jim podmínky v našem 

organizovaném Svazu 

- zastavit alarmující pokles PCH , kdy v 90 létech ji bylo činných okolo 120 a nyní jich 

máme 34, vypracovat šlechtitelské pokyny k regeneraci národních plemen  

- v co nejkratší době ustavit národní komisi pro standardy  

-  v oblasti mezinárodních vztahů jsme se dostali do určité izolace, navrhuje pracovat na  

uţší spolupráci  mezi středoevropskými národními svazy, coţ by mohlo vyústit 

v pořádání středoevropských výstav.  

Pavel Wieder dále konstatoval, ţe úkoly, které si naše sdruţení vytýčilo, nejsou lehké, do 

konce volebního období zbývá 3,5 roku, kde nám bude stačit, kdyţ jednotlivé oblasti činnosti 

nasměrujeme správným směrem. Vyzval všechny chovatelé holubů ke spolupráci. 

JUDr. Michal Danišovič vyzval přítomné k dotazům na kandidáta. 

Slavibor Petrţílka na doplnění uvedl – o „Středoevropské výstavě“, bylo jednáno od roku 

2005, není pro ni v kalendáři místo a ani EE se nestavělo k pořádání této výstavy kladně, a to 



z důvodu omezeného zájmu. Výstava podobného typu byla pořádaná v roce 2008 

v Letňanech, kde se zúčastnilo i několik zahraničních svazů. 

Reagoval Dr. Chrastil – pochválil přednesený projev a připomněl všem přítomným, ţe práce 

se má hodnotit po skončení volebního období. 

Z pléna byla vznesena připomínka k podpisu na hlasovacím lístku. 

Reagoval JUDr. Danišovič – podpisy budou doplněny po odevzdání lístků všemi členy 

volební komise.  

Reagoval Bedřich Autrata, delegát okresu Tábor – vznesl dotaz na to, zda při nezvolení 

navrţeného týmu bude Pavel Wieder spolupracovat s ostatními členy ÚOK. 

Reagoval Pavel Wieder –  tak jako kaţdý kandidát se svobodně  rozhodl, ţe bude kandidovat, 

tak také se svobodně rozhodne, jestli funkci přijme, pokud by tato situace nastala, náš tým se 

poradí  a  rozhodne se. 

 Ţádné další doplnění ani dotazy nebyly vzneseny. 

Všechny dotazníky jsou přiloţeny v dokumentech na Sekretariátu ÚV ČSCH. 

 

Ad. 5. Volby 

 JUDr. Michal Danišovič vznesl dotaz k přítomným delegátům, zda je jim všem jasné. 

Znovu zopakoval moţnosti a způsob, jak budou volby probíhat. Na prezentaci hlasovacího 

lístku ještě vše jednou zopakoval.  

Vyhlásil začátek voleb, s tím, ţe volby proběhnou pře přestávkou na oběd a při odchodu 

z auly delegáti s hlasem rozhodujícím vhodí hlasovací lístek do hlasovací urny. 

 

Po sečtení hlasů volební komise ústy předsedy JUDr. Michala Danišoviče vyhlásila výsledky 

voleb do ÚOK chovatelů holubů. 

Volební komise ve sloţení JUDr. Michal Danišovič, Ing. Karel Pivoňka, Jiří Ludvík, Josef 

Kolbeck a Ing. František Honsa konstatovala, ţe sečetla hlasy pro jednotlivé kandidáty. 

Přítomno hlasování bylo 58 delegátů s hlasem rozhodujícím, hlasovalo 58 delegátů a z 58 

odevzdaných hlasovacích lístků byl jeden lístek neplatný. Po sečtení bylo 27 hlasů odevzdáno 

pro sdruţení kandidátů jako celku v čele s Pavlem Wiederem a 30 hlasů bylo odevzdáno 

jednotlivým kandidátům s těmito výsledky: 

 

 

 

Hlasy pro kandidáty do ÚOK 

Pořadí Jméno Příjmení Sdružení  Jednotliví kandidáti Celkem 

1 Jan  Baláš 0 9 9 

2 Jiří Holaň 27 22 49 

3 Drahomíra Hrubá 27 13 40 

4 Jaromír Hrubý 0 16 16 

5 Sylvestr Chrastil, Dr. 0 15 15 

6 Ondřej Matouš 27 19 46 

7 Miroslav Otruba, Ing. 27 24 51 



8 Miroslav Petrovský 27 8 35 

9 Václav Ráček, MVDr. 0 9 9 

10 Tomáš Sousedík, Ing. 0 6 6 

11 Václav Tichý 0 4 4 

12 Zdeněk Toufar, Ing. 0 8 8 

13 Alexandr Veselý, Bc. 27 25 52 

14 Pavel Wieder 27 22 49 
 

Z počtu 59 hlasů delegátů, bylo zapotřebí ke zvolení 30 hlasů delegátů. Novými členy ÚOK, 

kde bylo předem deklarováno, jak budou rozděleny funkce, se stali: 

 

Nově zvolení členové ÚOK 
Pořadí Jméno Příjmení Celkem 

1 Jiří Holaň 49 

2 Drahomíra Hrubá 40 

3 Ondřej Matouš 46 

4 Miroslav Otruba, Ing. 51 

5 Miroslav Petrovský 35 

6 Alexandr Veselý, Bc. 52 

7 Pavel Wieder 49 
 

 JUDr. Michal Danišovič popřál nově zvolené ÚOK chovatelů holubů v čele s Pavlem 

Widerem hodně zdaru v jejich nelehké práci a ukončil svojí práci jako předsedy volební 

komise. Poděkoval všem členům komise za odvedenou práci a předal slovo nově zvolenému 

předsedovi ÚOK chovatelů holubů Pavlovi Wiederovi. 

Pavel Wieder poděkoval volební komisi za skvěle zvládnutou práci. Dále poděkoval za celé 

sdruţení za hlasy delegátů konference. 

Přikročil k dalšímu bodu programu konference.  

 

 Ad. 6. Předání ocenění mistrům ČR v chovu holubů 

 Pavel Wieder vyzval přítomné chovatele, kteří získali toto ocenění po úspěšném 

absolvování Celostátní výstavy v Lysé nad Labem, aby předstoupili k převzetí diplomů – 

vyzval přítele Pavla Bartáka a poblahopřál mu společně s předsedou ÚV ČSCH Jiřím Králem 

k dosaţenému ocenění. Tajemník ÚOK doplnil, ţe dalšími drţiteli tohoto ocenění jsou: Josef 

Šmach, Karel Šmach a Josef Pichl, tito se nemohli dnešního předání zúčastnit, převezmou je 

zde přítomní chovatelé a předají jim je. 

 

Titul "Mistr ČR v chovu holubů" na roky 2011 - 2012 získali 



Jméno Plemeno Barva Celkem bodů Průměr bodů 

Šmach Karel   Moravský pštros žlutý 759 94,875 

Barták Pavel Moravský pštros černý 754 94,25 

Šmach Josef Moravský pštros modrý bělopruhý 755 94,375 

Pichl Josef Benešovský holub bílý 755 94,375 
 

Jako další byla předána osvědčení ke splnění podmínek plemenných chovů pro roky 2011-

2012  - přítomným chovatelům:  

Pavlu Bartákovi, Stanislavu Brücknerovi, Jaromíru Kropáčkovi, Ing. Václavu Krůtovi – dva 

plemenné chovy, Ing. Miroslavu Otrubovi – rovněţ dva plemenné chovy, a jako poslednímu z 

přítomných Bc. Alexandrovi Veselému. Ostatní osvědčení převzali za nepřítomné ostatní 

chovatelé a předají je chovatelům.  

 

Pro přehlednost uvádíme i tabulku, kde jsou uvedeni všichni drţitelé plemenných chovů na 

roky 2011-2012: 

 

PLEMENÉ CHOVY 2011 - 2012 
Pořadí Jméno Plemeno Barva Celkem  

        bodů 

1. Šmach Karel Moravský pštros žlutý 759 

2. Srnec František Moravský pštros červený 753 

3. Nováček Jaroslav Moravský pštros červený 748 

4. Svoboda Milan Moravský pštros červený 746 

5. Barták Pavel Moravský pštros černý 754 

6. Nováček Jaroslav Moravský pštros černý 752 

7. Otruba Miroslav, Ing. Moravský pštros modrý černopruhý 753 

8. Šmach Josef Moravský pštros modrý bělopruhý 755 

9. Otruba Miroslav, Ing. Moravský pštros modrý bělopruhý 752 

10. Zezula Josef Moravský pštros modrý bělopruhý 752 

11. Říha Jiří Moravský pštros černý šupinatý 752 

12. Kutra Radim Rys modrý šupkatý 751 

13. Pichl Josef Benešovský holub červený 751 

14. Svatoň František Benešovský holub žlutý 744 

15. Pichl Josef Benešovský holub bílý 755 

16. Kropáček Jaromír Česká bagdeta červená 752 

17. Smola Karel Český stavák černý bělohrotý 744 

18. Bek Zdeněk Český stavák černý sedlatý 753 

19. Brückner Stanislav Český stavák modrý sedlatý 750 

20. Vaněk Jaroslav Český stavák modrý sedlatý kapratý 746 

21. Melichar Josef Český stavák modrý mramorový 746 

22. Pařízek Harry Český stavák červený lysý 748 



23. Krůta Václav, Ing. Český stavák žlutěplavý 752 

24. Krůta Václav, Ing. Český stavák žlutý sedlatý 754 

25. Chytil Josef Moravský voláč sedlatý černý 749 

26. Benna Wilfried Durynský voláč červeněplavý mnich 752 

27. Volenec Jaroslav Český voláč sivý pruhový tmavohrotý 752 

28. Veselý Alexandr, Bc. Kudrnáč žlutý bělouš 756 

29. Barcuch Dušan Rakovnický kotrlák bílý 744 

30. Jadrníček Jiří, Ing. Rakovnický kotrlák černý sedlatý 750 

31. Barna Pavel Rakovnický kotrlák černý sedlatý 747 

32. Barna Pavel Rakovnický kotrlák červený sedlatý 744 

33. Barcuch Dušan Rakovnický kotrlák červený sedlatý 749 

34. Kodl Milan, PhDr. Rakovnický kotrlák žlutý sedlatý 745 
 

Pavel Wieder popřál všem drţitelům plemenných chovů vše nejlepší a dobré odchovy 

v letošním roce. To samé popřál i Mistrům ČR v chovu holubů. 

 

Ad. 7. Kroužky 

 Pavel Wieder v tomto bodě poţádal generálního sekretáře ÚV ČSCH, z pověření 

Martina Kabáta, DiS., o přednesení informace. Pavel Wieder na poradě zástupců odbornosti a 

členů ÚV ČSCH v Praze v prosinci minulého roku poţádal o zpracování poptávkového řízení 

na výrobu krouţků od více výrobců. 

Generální sekretář Martin Kabát úvodem pozdravil účastníky jednání a přednesl výsledky 

poptávkového řízení – obeslány tři české firmy a dvě zahraniční firmy. Všechny firmy by 

samozřejmě dodrţely určitá pravidla v barevnosti odstínů nebo zadaného materiálu. Výsledky 

těchto řízení jsou uloţeny v dokumentech na Sekretariátu ÚV ČSCH.  

Na závěr vystoupení vyzval Martin Kabát přítomné k dotazům. 

Z pléna vzešel dotaz na to, kolik bylo osloveno firem. 

Martin Kabát reagoval – osloveni tři čeští výrobci a po jednom výrobci ze SRN a Polska. 

Polský výrobce bohuţel vůbec nereagoval. 

Reagoval Jiří Kristek, delegát okresu Šumperk – krouţky německé jdou rozříznout a pouţít 

znova. Český krouţek je kvalitnější. 

Martin Kabát reagoval – byla učiněna poptávka po různých výrobcích, rozhodnutí o materiálu 

pouţitého k výrobě krouţků je na ÚOK. 

Pokud by byl materiál stejný u krouţků na drůbeţ i holuby, určitě by se upravovala cena za 

krouţek, zřejmě směrem dolů. 

Další názor z pléna – byl vznesen dotaz na cenu krouţků pro poštovní holuby. Cena je 

výrazně niţší. 

Martin Kabát reagoval – u poštovních holubů je vyráběn krouţek jedné velikosti ve velké 

sérii, proto je jeho cena niţší. 

Doplnil předseda ÚV ČSCH Jiří Král – cena krouţků u poštovních holubů se bude zvedat, 

krouţky pro letošní rok byly pozdě dodány a i v jiném odstínu. 

Reagoval Miroslav Petrovský, delegát okresu České Budějovice – s krouţky se čile 

obchoduje, je to další z úkolů pro novou ÚOK chovatelů holubů.  

Reagoval Ing. František Honsa, zástupce Klubu chovatelů holubů slepičáků – němečtí 

chovatelé jsou překvapeni, jak máme u nás kvalitní krouţky a sami by uvítali krouţky takové, 

jako pouţíváme u nás. 

Protoţe nebyly vzneseny ţádné další doplnění ani dotazy, Pavel Wieder poděkoval 

generálnímu sekretáři za přednesenou informaci. 



Toto téma předloţil proto, aby bylo jasné, co vlastně od krouţků očekáváme, jaký materiál 

bude dále pouţíván. S touto informací bude ÚOK chovatelů nadále pracovat. 

 

Ad. 8. Diskuse 

33:51 Pavel Wieder na úvod poţádal zástupce klubů, hlavně kluby národních plemen, ke 

spolupráci s přípravou mezinárodního školení posuzovatelů, které se bude konat 16 -18. září 

2011 v Hradci Králové. ÚOK chovatelů holubů v co nejkratší době svolá aktiv se zástupci 

klubů hlavně na toto téma. 

Účastníky jednání vyzval k příspěvkům do diskuse. 

 

Jako první poţádal o vystoupení přítele Jiřího Sčebela  a Miloslava Hertla, kteří mají přípravu 

školení jak za sekci holubářskou, tak drůbeţářskou, na starosti. 

Oba přítomní v krátkosti účastníky seznámily s jiţ připraveným programem školení, 

zajištěním ubytování v hotelu Černigov, doprovodným programem, dopravou v místě školení 

a veškerými zajištěnými úkoly. Je jiţ připravena i přihláška pro účastníky školení. Po celou 

dobu školení bude prováděn záznam a účastníci školení dostanou tento záznam na závěr, jako 

upomínku, na DVD. Obě školení proběhnou odděleně, jsou připraveny přednáškové sály, 

doprovodný program bude společný. Nad touto akcí převzalo záštitu Krajské sdruţení 

Královehradeckého kraje, které se i spolupodílí na finančním zabezpečení. Cena pro účastníky 

je stanovena na 160,- €. Je zajištěn i doprovodný program v ZOO Dvůr Králové nad Labem a 

je připravena i Krajská výstava ČSCH v Třebechovicích pod Orebem, při které proběhne 3. 

Celostátní výstava mladé drůbeţe a volná výstava králíků, drůbeţe a holubů. Na tuto akci 

poţádali oba řečníci zástupce klubů chovatelů holubů o umístění propagačních voliér, 

nejenom národních plemen. Na této výstavě proběhne i praktická část školení posuzovatelů. 

Na závěr svého vystoupení poţádali oba o podporu od klubů chovatelů, jak holubů, tak 

drůbeţe.  

Miloslav Hertl odpověděl na dotaz ke krouţkům – s výrobcem krouţků, panem Zelinou, měla 

ÚOK chovatelů drůbeţe jednání, při kterém si vysvětlili některé názory a nároky na dodávané 

krouţky. Budou vedena další jednání. Pro chovatele drůbeţe je jednoznačně preferován a je i 

jedinou moţnou variantou plastový krouţek, a to z důvodů chovu vodní drůbeţe.  

Pavel Wieder poděkoval za přednesenou informaci a vyzval účastníky k dalším příspěvkům. 

 

Jiří Král, předseda ÚV ČSCH -  pozdravil všechny účastníky, poděkoval za pozvání, 

vyzdvihl, ţe se jednalo věcně a k daným tématům. Poblahopřál nové  ÚOK  chovatelů holubů 

ke zvolení a popřál jim hodně úspěchů v nelehké práci.  

Vrátil se, ještě ke krouţkům. Poštovní holubáři měli se zahraničním dodavatelem v letošním 

roce velké problémy. Krouţky byly dodány pozdě a v jiné barvě neţ bylo smluvně 

dohodnuto. 

 

RNDr. Milan Tyller, delegát okresu Pardubice a zástupce Klubu chovatelů moravských 

pštrosů – představil návrh na moţnou legislativní úpravu Stanov ČSCH, z pohledu hlasování 

a rozdělení hlasů. Tento návrh byl projednán i v Klubu chovatelů holubů moravských pštrosů. 

Seznámil přítomné s návrhem i na promítané prezentaci. Tento model funguje například 

v Agrární komoře České republiky. Poţádal všechny přítomné o podporu tohoto návrhu, 

k projednání tohoto návrhu na okresech a klubech. Celý návrh změny je přiloţen k zápisu, 

bude předán legislativní komisi. 

Reagoval JUDr. Michal Danišovič – připomněl, ţe 18. Valná hromada Svazu ČSCH, konaná 

v roce 2010, uloţila, aby se všechny návrhy na doplnění věcného návrhu úpravy Stanov 

ČSCH, zasílaly do 31. března 2011 na Sekretariát ÚV ČSCH . Navrhuje proto, aby byl tento 



návrh zaslán na sekretariát Svazu. Ještě jednou připomněl termín pro zasílání návrhů k 

věcnému návrhu úpravy Stanov ČSCH.  

Reagoval Dr. Chrastil – poţádal, aby byl tento návrh připojen k zápisu z dnešního jednání, 

pro potřebu jeho prostudování na okresech a klubech. Dotázal se předsedy Klubu chovatelů 

holubů moravských pštrosů Ing. Miroslava Otruby, kdy byl tento návrh v klubu přijat. 

Reagoval RNDr. Milan Tyller – tento návrh byl schválen na výborové schůzi klubu 18. října 

2010. 

 

Jaromír Kropáček, zástupce Klubu chovatelů holubů bradavičnatých plemen – předloţil 

návrhy a doplnění vzorníků u holubů bradavičnatých plemen. Návrhy vzorníků budou 

předloţeny písemně ÚOK chovatelů holubů. Poţádal tyto doplnění a změny předloţit i 

standardové komisi EE při mezinárodním školení posuzovatelů v Hradci Králové. 

Reagoval Pavel Wieder – připomněl chystané jednání s kluby, na tomto jednání se tímto 

návrhem bude ÚOK zabývat podrobněji. 

 

Ing. František Honsa, zástupce Klubu chovatelů holubů slepičáků – připomněl velkou zásobu 

vzorníků a zeptal se, jak se to bude řešit. Kdo zadal takové mnoţství výtisků vzorníku, vznesl 

dotaz na Dr. Sylvestra Chrastila a MVDr. Václava Ráčka. 

 Reagoval MVDr. Ráček -  ÚOK o tom kde se bude tisknout a jak nerozhodovala, rozhodoval 

ÚV ČSCH. Všechny podklady byly dodány včetně barevných podkladů, odhady na 

prodejnost byly předány ÚV ČSCH. Všichni pracovali na vzorníku zdarma. Vzorník je 

koncipován na to, aby se pokaţdé nemusely tisknout i desky, je připraven na doplňování. 

Reagoval Dr. Sylvestr Chrastil – vydání vzorníku schválila ÚOK chovatelů holubů a potom i 

ÚV ČSCH. Počet vydaných vzorníků schválil ÚV ČSCH. Připravil se i rozbor prodejnosti. 

Dopředu se počítalo s tím, ţe se náklad neprodá hned. Chovatelé ale moc na zakoupení 

nereagovali, moţná pro vyšší cenu vzorníku. Ze vzorníku si kopírují jen stránky se svým 

plemenem. Poprvé se tiskl vzorník, který se bude dále rozvíjet, opravovat a doplňovat. Dále 

vysvětlil celé zadání okolo vzorníku, jeho přípravu, tisk. Vzorníky byly připraveny dvěma 

způsoby, zahraniční plemena – do těch nebylo zasahováno. Kluby národních plemen dodaly 

své podklady ke vzorníkům, ty byly pouţity.  

 

Svetozár Polerecký, delegát okresu Strakonice – upozornil na to, ţe vzorník byl doplněn zatím 

jenom jednou, mělo by se pokračovat v doplňování nových plemen. Dále přispěl do diskuse 

názorem, který prezentuje za okres Strakonice – na stránkách časopisu Chovatel nevěnovat 

takovou pozornost informacemi z výstav, jsou moc rozsáhlé a uveřejňování zbytečně zvětšuje 

počet tiskových stran. Jako další téma – posuzování – posuzovatelé musejí vzorník dodrţovat 

a posuzovat všechna plemena, která jsou v něm uvedena. Ţádá proto novou ÚOK, aby 

posuzovatelé, kteří se proviní proti platnému vzorníku, byli, při nedodrţení pravidel 

posuzování, kázeňsky řešeni. 

Václav Tichý – jako vydavatel přednesl úvahu nad počtem výtisků a jejich prodejnosti. 

V další části upozornil na chyby ve stávajícím vzorníku. 

Reagoval Bc. Alexandr Veselý – vzorníky byly rozpracovány dlouhou dobu, počet 

vytištěných vzorníků byl nadsazený. Vznesl dotaz na to kolik je celkem prodáno vzorníků. 

Reagoval Martin Kabát, generální sekretář ČSCH z pověření – z počtu 2500 vytištěných 

vzorníků bylo prodáno 700 kusů. 

 Reagoval Pavel Wieder – vzorníky je třeba dát do prodejného stavu, ÚOK chovatelů holubů 

bude hledat řešení. K neprodejnosti vzorníků podle něj jasně přispěli neprofesionální 

perokresby, které spíše karikují, neţli představují typické znaky plemene, podle kterého se 

řídí posouzení i samotný chovatel. Dále doporučil, aby ten, kdo má nějaké podezření z něčeho 

nekalého při tvorbě tohoto vzorníku, podal podnět na prošetření k revizní komisi. 



 

Josef Beran, delegát okresu Náchod – vznesl dotaz na přítomné zástupce vedení ÚV ČSCH na 

to, proč jsou, při kontrole usnesení, v zápise zveřejněném v časopise Chovatel číslo 3, 

 přesouvány termíny plnění usnesení z jednání ÚV ČSCH. 

Reagoval Ing. Miroslav Kroft, člen ÚV ČSCH – v zápisech z jednání z ÚV ČSCH jde spíš o 

jinou formulaci, zasedání proběhlo 4. prosince 2010. Termíny plnění jsou vesměs 31. prosince 

2010. V době konání jednání proto nemohlo být zapsáno, ţe úkoly byly splněny. Mělo být 

uvedeno, ţe termín úkolů trvá.  

 

Ing. Jan Nečas, delegát okresu Třebíč – vznesl dotaz na to, co se tedy bude se vzorníky dělat. 

Další dotaz vznesl na předsedu ÚV ČSCH Jiřího Krále  - jak se bude postupovat v rozporech 

a podezřeních proti minulému vedení Svazu ČSCH.  

Reagoval Jiří Král, předseda ÚV ČSCH – pokud se týká výstavy v Letňanech 2008, je to plně 

v kompetenci ÚRK ČSCH a odpoví na tuto otázku Vladimír Kopřiva, předseda ÚRK ČSCH. 

Reagoval Vladimír Kopřiva, předseda ÚRK ČSCH – v úvodu pozdravil jednání konference. 

Co se týká proplácení cestovních náhrad – při revizi bylo prokázáno, ţe byly porušeny 

předpisy ČSCH, tak zákony České republiky. S některými členy ČSCH bylo zahájeno kárné 

řízení, některé rozporované částky jiţ byly uhrazeny. Pokud se týká větších částek – bude se 

nadále v zadání pokračovat a částky se budou vymáhat.    

Ţádné další dotazy nebyly vzneseny. 

            

Ad. 9. Usnesení 

Pavel Wieder vyzval předsedu návrhové komise Ing. Václava Krůtu k přednesení návrhu na 

usnesení z konference. 

Pavel Wieder ještě pro kontrolu přítomných nechal hlasovat delegáty s hlasem rozhodujícím, 

zástupce okresů: přítomno 51 delegátů. 

Ing. Václav Krůta předloţil návrh na usnesení v tomto znění: 

 

Usnesení z Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů holubů konané 27. února 

2011 v Čáslavi. 

Pozváno: 76 delegátů z okresních a oblastních organizací ČSCH  

a 29 zástupců klubů - (OO ČSCH Brno – 2 hlasy – počet členů okresu více neţ 350 dospělých 

členů)  

Zúčastnilo se: 59 delegátů z pozvaných okresních a oblastních organizací ČSCH a 18 

zástupců klubů  

 

Při hlasování o usnesení přítomno: 51 delegátů s hlasem rozhodujícím ze 76 pozvaných 

delegátů 

 

1). Konference schvaluje: 

a). Program jednání 

b). Jednací řád konference 

c). Jednotlivé komise:  

- mandátovou komisi ve sloţení  - Ondřej Matouš, Josef Beran a Mgr. Luboš Koţíšek 

- volební komisi ve sloţení – JUDr. Michal Danišovič, Ing. Karel Pivoňka, Ing. František 

Honsa, Josef Kolbeck a Jiří Ludvík 

- návrhovou komisi ve sloţení – Ing. Václav Krůta, Karel Jirků a Josef Dobrovolný 

d). Volební řád 



e). Výsledky voleb do ÚOK chovatelů holubů, která bude pracovat ve sloţení – Pavel Wieder, 

Jiří Holaň, Drahomíra Hrubá, Ondřej Matouš, Ing. Miroslav Otruba, Miroslav Petrovský a Bc. 

Alexandr Veselý 

f). Předání ocenění Mistrům v chovu holubů pro roky 2011 – 2012 a předání uznání 

plemenných chovů pro roky 2011 – 2012 

 

2). Bere na vědomí: 

a). Informaci o kandidátech do ÚOK chovatelů holubů, včetně jejich představení 

b). Diskusní příspěvky delegátů, zástupců Klubů a pozvaných hostů, komise ÚOK se 

připomínkami bude na dalších jednáních zabývat 

 

3). Konference ukládá: 

a). Zabezpečit po odborné a organizační stránce mezinárodní školení posuzovatelů v ČR 

v roce 2011 

b). Realizovat úkoly vyplývající ze Stanov ČSCH a z organizačního řádu ÚOK chovatelů 

holubů 

c). Realizovat uţší spolupráci ÚOK chovatelů holubů s kluby chovatelů holubů, zejména při 

spolupráci s kluby chovatelů holubů národních plemen 

 

Usnesení schváleno 50 delegáty a jeden delegát se zdrţel 

 

       Členové návrhové komise: Ing. Václav Krůta 

Karel Jirků  

Josef Dobrovolný 

 

Ad. 10. Závěr 

 Po vyčerpání všech příspěvků a připomínek předseda ÚOK chovatelů holubů Pavel 

Wieder poděkoval všem za účast, popřál všem účastníkům chovatelských úspěchů a dobrou 

cestu domů, jednání Ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů holubů ukončil. 

Celý záznam této Konference je zaznamenán a uloţen na Sekretariátu ÚV ČSCH v Praze. 

 

Zapsal: Tomáš Marušák, tajemník ÚOK chovatelů holubů   

 


